
Van:  

Verzonden: vrijdag 4 mei 2018 9:20 
Aan: Griffie 

Onderwerp: Oostvaardersplassen 

 

Geachte Gedeputeerden en leden van de Provinciale Staten van Flevoland,  

 

25 april is het advies over het beheer van de Oostvaardersplassen gepresenteerd. Ik hoorde 

Pieter van Geel toen in het NOS journaal zeggen dat de Oostvaardersplassen geen Beekse 

Bergen of dierentuin gaat worden. Waarom eigenlijk niet ? Het lijkt mij nu juist een heel 

goed idee om de verantwoordelijkheid voor de grote grazers in de Oostvaardersplassen weg 

te nemen bij natuurbeheerders en ecologen, en de grote grazers te gaan beheren als op een 

boerderij of een hertenkamp. Bij ongewijzigd beheer blijft de huidige situatie 

waarschijnlijk  bestaan, alleen met kleinere aantallen grazers.     

 

Ik volg de discussie over de grote grazers sinds 2009 en wil op basis van de informatie die ik 

in die tijd tot mij genomen heb twee aanbevelingen doen:  

 

1) Breng het beheer van de grote grazers in de Oostvaardersplassen onder bij professionele 

veehouders, en haal het weg bij de horror-hobby-boeren die er momenteel over gaan     

 

en         

 

2) Breng het aantal grote grazers terug tot een aantal dat in overeenstemming is met de 

ecologische draagkracht van het gebied, en met de beschikbare middelen, financieel en 

anderszins. (Dat leidt denk ik eerder tot enkele honderden dieren dan de 1100 tot 1500 

waarvan sprake is in het rapport van van Geel).  

 

Doel hiervan is de jaarlijks terugkerende hongerdood van de grote grazers te stoppen. Deze 

hongerdood werd 25/4/2018 in het programma Pauw overigens nog ontkend door ecoloog 

Han Olff. Onbegrijpelijk en misselijkmakend. (Deze kwalificatie geldt wat mij betreft ook 

voor het beheer van de grote grazers in de Oostvaardersplassen van de aflopen 10 jaar)  

 

In de Oostvaardersplassen is momenteel sprake van een uit de hand gelopen situatie die 

volgens mij met een reductie van de aantallen grote grazers weer beheersbaar gemaakt kan 

worden. Dit is een ingrijpende en nare maatregel. Maar ik denk dat het beter is gezonde voor 

consumptie geschikte dieren te doden en op te eten, dan de dieren eerst te laten verhongeren, 

ze dan dood te schieten en ze vervolgens naar een destructiebedrijf af te voeren.     

 

Hoogachtend,  

 

----Origineel Bericht----  

Van : Oostvaardersplassen@flevoland.nl.  

Datum : 24/04/2018 14:16  

Aan :   

Onderwerp : Uw bericht over de Oostvaardersplassen  

Geachte heer,  
   

mailto:Oostvaardersplassen@flevoland.nl


De provincie Flevoland dankt u voor de moeite die u heeft genomen om uw vraag te sturen. Met dit 

bericht wordt u geïnformeerd over de besluitvorming met betrekking tot het beheer van de 

Oostvaardersplassen.  
   
De provincie verwacht eind april het advies van de onafhankelijke externe begeleidingscommissie 

onder voorzitterschap van de heer Van Geel over het beleidskader voor het beheer van de 

Oostvaardersplassen. Dierenwelzijn maakt onderdeel uit van het advies. De externe commissie 

heeft in de afgelopen maanden belanghebbenden, betrokkenen en deskundigen gesproken over de 

ontwikkeling en het beheer van de Oostvaardersplassen. Het advies wordt na april onderwerp van 

politieke besluitvorming binnen de provincie. Meer informatie daarover vindt u binnenkort op de 

website www.flevoland.nl/oostvaardersplassen.  
   
Met vriendelijke groet,  
Namens het projectteam Oostvaardersplassen  

   
Van:  
Verzonden: donderdag 5 april 2018 19:13 

Aan: Griffie 

Onderwerp: grote grazers Oostvaardersplassen  
   

L.S.  

   

Deze winter is meer dan 50 % van de groter grazers in de Oostvaardersplassen gestorven 

door honger of door een kogel van Staatsbosbeheer. Het betreft ongeveer 3000 dieren. Een 

woordvoerder noemt dit percentage "niet ongebruikelijk". Dit percentage is echter wel zeer 

ongebruikelijk in een situatie waarin een stabiele populatie van grote grazers in evenwicht is 

met zijn omgeving. Dan is het jaarlijkse sterftepercentage gelijk aan honderd gedeeld door de 

levensverwachting. Dus 5% voor dieren die 20 jaar oud worden, 10% voor dieren die 10 jaar 

oud worden enz.  

In de Oostvaardersplassen is nu al jarenlang de facto sprake van zeer ernstige 

dierenmishandeling van de grote grazers omdat men elk jaar weer grote aantallen van deze 

dieren door de honger laat sterven. Het wordt echter niet de jure aangemerkt als 

dierenmishandeling omdat het handelen van Staatsbosbeheer in deze onder natuurbeheer valt. 

Wat mij betreft gaan de verantwoordelijken echter strafrechtelijk vervolgd worden. Op 

dierenmishandeling staat gevangenisstraf.  

Deze situatie was vandaag (5 april 2018) een item in het NOS journaal van 6 uur. De 

kadavers van de dode dieren mochten niet gefilmd worden. Wel liet de NOS Staatsbosbeheer 

weer eens voor televisie beweren dat de massale sterfte onder de grote grazers een natuurlijke 

fenomeen is. Dat is niet zo: deze sterfte wordt veroorzaakt door de nalatigheid van 

Staatsbosbeheer die weigert om fatsoenlijk voor deze dieren te zorgen, die op hun terrein 

achter een hek staan. Hek dicht zorgplicht.  

Gaan de Provinciale Staten nu eens een einde maken aan deze nalatigheid en 

dierenmishandeling ?  

   

Hoogachtend,  

   

   

http://www.flevoland.nl/oostvaardersplassen

